
 

20. februar 2017 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

1. Under skattedirektoratet  

a. Hvor mange ansatte er beskæftiget med skatteforhold udenfor vort 

land, eksempelvis i Danmark? 

b. Hvor mange af disse arbejdede i kommunerne forud for 

kommunesammenlægningerne? 

c. Hvad koster sådanne ansættelser for Grønland pr. år. 

d. Hvor betales der skat til? 

e. Hvad koster det at få dem her til Grønland, pr. år? 

f. Har tidsforskellen imellem Grønland og Danmark konsekvenser for de 

som serviceres? 

g. Er der sproglige barrierer overfor de som serviceres? 

h. Er der rent politisk planer for at flytte disse stillinger til Grønland? 

 

2. Ang. Inatsisartutlov nr. 3 af 30. november 2009 om ændring af landstingslov om 

indkomstskat, § 19 om skærpet beskatning af fri bil, 

 

a. Har skærpningen af beskatningen af fri bil haft konsekvenser i kroner 

og ører? 

b. Hvad har Naalakkersuisut gjort for at sørge for, at arbejdspladsernes 

pligt til at oplyse alt er fulgt? 

 

3. Ang. Inatsisartutlov nr. 9 af 3. december 2012 om ændring af landstingslov om 

indkomstskat om beskatning af vakantboliger 

 

a. Hvorledes kan man have en bedre styring omkring registrering af 

vakantboliger? 

b. Har man til fulde sikret sig, at pligten til at bekendtgøre brugen af 

vakantboliger ifm. en ansættelse opfyldes?  

 

4. Omkring toldfunktionen 

a. Når trawlere eller skibe afsejler fra andre lande, har man så sikret sig, 

at besætningen ikke har ulovlige og skattepligtige handelsvarer med? 

 

b. Har Naalakkersuisut planer om at igangsætte dialog med henblik på at 

etablere et større samarbejde med toldere eller politi i Island? 

 



 (Medlem af Inatsisartut, Villy Olsvig, Inuit Ataqatigiit)  

 

Begrundelse: 

Da der selvfølgelig kan være nogen svagheder i håndtering af skatteforhold og 

tolderfunktionen, og da jeg mener at skatteindkomster er meget vigtige for vort land, sender 

jeg hermed ovenstående spørgsmål. 

På det seneste har der på ulovlig vis været forsøgt indsmugling af hash, som blev taget I 

Island, så derfor er spørgmålene helt på sin plads. 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål fra Naalakkersuisut indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 

 

 

 

 


